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Protokoll ordinarie föreningsstämma år 2023 för  
HSB Brf Uttern nr 284 i Nacka 
Datum/tid: 2023-05-16, kl. 19:00 
Plats: Gårdshus gård 9, Trillans väg 2-40 i Nacka 

            
            § 1. Föreningsstämmans öppnande 

 Styrelsens ordförande, Janurban Modigh, hälsade alla välkomna till den ordinarie 
föreningsstämman avseende räkenskapsåret 2022 och förklarade stämman 
öppnad. 

§ 2. Val av stämmoordförande 
Till ordförande för stämman Mikael Grönvoll. 

§ 3. Anmälan av stämmoordförandes val av protokollförare 
  Som protokollförare anmäldes Hans Tillberg. 

§ 4. Godkännande av röstlängd 
Stämman fastställde den vid entrén upprättade närvaroförteckningen tillika 
röstlängd till 35 närvarande varav 30 röstberättigade. Inga fullmakter. Bilaga 1. 

§ 5. Fråga om närvarorätt vid föreningsstämman 
Samtliga närvarande är medlemmar i föreningen.   
Beslut: Stämman beslutade om en öppen stämma. 

§ 6. Val av två personer att jämte stämmoordförande justera protokollet 
Beslut: Stämman beslutade att välja de föreslagna Elisabeth Chuck och Mikael 
Widerberg som protokolljusterare. 

§ 7. Val av minst två rösträknare 
Beslut: Stämman beslutade att välja de föreslagna Elisabeth Chuck och Mikael 
Widerberg som rösträknare. 

§ 8. Godkännande av dagordning 
Beslut: Stämman fastställde den förelagda dagordningen.  

§ 9. Fråga om kallelse skett i behörig ordning 
Kallelsen sattes upp i alla portar och lades ut på hemsidan 2023-05-02. 
Medlemmar som bor på annan adress fick kallelsen i brev.  
Beslut: Stämman ansåg sig vara behörigen kallad. 

§ 10. Genomgång av styrelsens årsredovisning 
Styrelsens ordförande Janurban Modigh föredrog årsredovisningen och 
besvarade medlemmarnas frågor.  
Beslut: Efter genomgången beslutade stämman att lägga årsredovisningen för 
räkenskapsåret 2022 till handlingarna.  

§ 11. Genomgång av revisorernas berättelse 
Revisorernas berättelse avseende räkenskapsåret föredrogs av föreningens 
internrevisor Mikael Widerberg.   
Beslut: Efter genomgången beslutade stämman att lägga revisionsberättelsen till 
handlingarna. 

§ 12. Beslut om fastställande av resultaträkning och balansräkning 
Beslut: Stämman beslutade enhälligt efter genomgång att fastställa föreningens 
resultaträkning till -1 257 644 kr och balansräkning till 181 272 041 kr. 

§ 13. Beslut i anledning av bostadsrättsföreningens vinst eller förlust enligt den 
fastställda balansräkningen. 
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Beslut: Stämman beslutade att disponera resultatet i enlighet med styrelsens 
förslag att balansera i ny räkning: 10 294 110 kr 

 
§ 14. Beslut om ansvarsfrihet för styrelsens ledamöter 

Beslut: Stämman beslutade enhälligt att ge styrelsen ansvarsfrihet för 
räkenskapsåret 2022.  

§ 15. Beslut om arvoden och principer för andra ekonomiska ersättningar för 
styrelsens ledamöter, revisorer, valberedning och de andra förtroendevalda som 
valts av föreningsstämman. 

Valberedningen föreslår oförändrat styrelsearvode på 4,5 InkomstBasBelopp 
IBB är år 2023 = 74 300 kr. 4,5 IBB = 334 350 kr.  

Styrelsen har rätt att fördela arvodet mellan sig utifrån ansvar och 
arbetsuppgifter.  
Beslut: Stämman beslutade enhälligt enligt valberedningens förslag. 

Valberedningen föreslår att föreningsvald revisor för tiden fram till nästa 
ordinarie föreningsstämma oförändrat arvoderas med 21% av ett IBB. 
Beslut: Stämman beslutade enhälligt enligt valberedningens förslag. 

Valberedningen föreslår att valberedningen oförändrat arvoderas med 35% av ett 
IBB att fördela inom sig.  
Beslut: Stämman beslutade enhälligt enligt valberedningens förslag. 

Valberedningen föreslår oförändrad arvoderingsnivå när det gäller 
självförvaltning, vilket innebär 80% av 1 PBB/160 per timme( motsvarar 263 
kr/timme)  inom totalram som styrelsen fastställer. 
Beslut: Stämman beslutade enhälligt enligt valberedningens förslag. 

§ 16. Beslut om antal styrelseledamöter och suppleanter 
Antalet styrelsemedlemmar föreslås bli högst 8 (7 från föreningen samt 1 
ledamot utsedd av HSB Stockholm). 
Beslut: Stämman beslutade enligt valberedningens förslag. 

§ 17. Stämman väljer styrelseordförande och styrelsens ledamöter  
Val av styrelseordförande. 
Valberedningens förslag: Janurban Modigh, (Omval 1 år)  
Beslut: Stämman beslutade enligt valberedningens förslag 
 
Val av styrelseledamöter.                
Valberedningens föreslår stämman att välja följande kandidater:  
Magnus Flyg   omval 2 år 
Hans Tillberg                        omval 2 år 
Christoffer Pettersson   omval 2 år 
Styrelseledamöterna Aurelian Bria, Peter Rydell och Bettina Ståhl valdes 2022 
på 2 år och sitter kvar i styrelsen 1 år till.  
Beslut: Stämman beslutade enligt valberedningens förslag 

§ 18. Presentation av HSB-ledamot  
Susanne Skog Förster som utsetts av HSB Stockholm som ordinarie 
styrelseledamot i HSB Brf Skvaltan presenterade sig kortfattat för stämman och 
berättade att styrelsen har stöd och hjälp av HSB:s hela organisation, både 
föreningsmässigt och juridiskt via sin HSB-ledamot. 
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§ 19. Beslut om antal revisorer och suppleant 

Beslut: Stämman beslutade enligt valberedningens förslag om två ordinarie 
revisorer och en revisorssuppleant. En av revisorerna utses av HSB Stockholm.  

§ 20. Val av revisor/er och suppleant 
Beslut: Stämman beslutade i enlighet med valberedningens förslag att välja  
Anders Brandt som ordinarie föreningsvald revisor och Mikael Widerberg som 
föreningsvald revisorssuppleant. 

§ 21. Beslut om antal ledamöter i valberedningen 
Beslut: Stämman beslutade att valberedningen ska bestå av högst 3 ledamöter 
varav en utses som ordförande i valberedningen. 

§ 22. Val av valberedning, en ledamot utses till valberedningens ordförande 
Då valberedningen står till förfogande omvaldes den.  

Beslut: Stämman beslutade att välja Elisabeth Chuck, Anna Enberg och  
Mikael Boklund som valberedning intill nästa ordinarie föreningsstämma, med 
Elisabeth som valberedningens ordförande. 

§ 23. Val av fullmäktige och ersättare samt övriga representanter i HSB 
Beslut: Stämman beslutade överlåta till styrelsen att själv utse representanter till 
HSB Stockholm distrikt Nacka-Värmdö. 

§ 24. Av styrelsen till föreningsstämman hänskjutna frågor och av medlemmar 
anmälda ärenden som angivits i kallelsen. 
§ 24.1 Första läsning av uppdatering av stadgar Brf Uttern till HSB 

Normalstadgar 2023 Bilaga 2. 
Beslut: Stämman beslutade enhälligt i enlighet med styrelsens förslag att 
i första läsningen anta stadgarna. 

§ 24.2 Motion om solceller Bilaga 3. 
Beslut: Stämman beslutade i enlighet med styrelsens förslag att motionen 
är besvarad. 

§ 24.3 Motion om trädgårdsgrupp Bilaga 4. 
Beslut: Stämman beslutade i enlighet med styrelsens förslag att bifalla 
motionen.  

§ 24.4 Motion om festgrupp Bilaga 5. 
Beslut: Stämman beslutade i enlighet med styrelsens förslag att bifalla 
motionen.  

§ 24.5 Motion om fönster Bilaga 6. 
Beslut: Stämman beslutade i enlighet med styrelsens förslag att avslå 
motionen. 

§ 25. Föreningsstämmans avslut 
Stämmoordförande tackade medlemmarna för en trevlig stämma, visat 
förtroende och förklarade 2023 års ordinarie stämma för avslutad kl 20:40. 

 

Mikael Grönvoll  Hans Tillberg  
Stämmoordförande  Protokollförare  
 
Elisabeth Chuck   Mikael Widerberg  
Justerare   Justerare 
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Närvaro Röstlängd HSB Brf Uttern nr 284 i Nacka vid stämma 2023-05-16

Antal lägenheter: 195, Antal medlemmar: 275

Namn Lägenhet Adress och ev restantieNärvaro Biträde
Fullmakt

från
Fullmakt

 till
Bäckelin, Martin 2 Trillans Väg 3 X

Olander, Ann-Sofie 4 Trillans Väg 7 X

Ståhl, Bettina 5 Trillans Väg 9 X

Widerberg, Mikael 6 Trillans Väg 11 X

Kindborg, Birgitta 9 Trillans Väg 17 X

Flyg, Magnus 14 Trillans Väg 27 X

Andersson, Britt-Marie 16 Trillans Väg 29 X

Bria, Aurelian 22 Trillans Väg 39 X

Reiver, Charlotte 29 Trillans Väg 47 X

Espmark, Lena 35 Trillans Väg 47 X

Brandt, Anders R 40 Trillans Väg 47 X

Hägglund, Elisabeth 42 Trillans Väg 47 X

Nyberg, Staffan 49 Trillans Väg 49 X

Chuck, Elisabeth 65 Trillans Väg 51  X

Andersson, Bengt 77 Trillans Väg 51  X

Hujanen, Mikael 88 Trillans Väg 2  X

Englund, Jonas 93 Trillans Väg 2  X

Englund, Ann-Louise 93 Trillans Väg 2  X

Eklund, Lisa 104 Trillans Väg 4 X

Jonsson, Ylva 106 Trillans Väg 4 X

Kalander, Kurt 121 Trillans Väg 6 X

Stjernfelt, Barbro 131 Trillans Väg 6 X

Ramos De Strandberg, Cristina138 Trillans Väg 10 X

Rydell, Peter 140  Trillans Väg 14 X

Rydell, Siv 140 Trillans Väg 14 X

Tillberg, Hans 142 Trillans Väg 18 X

Petersson, Christopher 144 Trillans Väg 22 X

Tärnebo, Bernt 145 Trillans Väg 24 X

Altius, Bengt 146 Trillans Väg 26 X

Blom, Cristina 159 Trillans Väg 36  X

Hjelte, Tim 191 Trillans Väg 40  X

Eriksson, Sofia Elisabet 194 Trillans Väg 40  X

ANTAL 30 2 0 0
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MOTION TILL BRF UTTERN 

FÖRENINGSSTÄMMA 2023  
 

 

MOTION OM ATT INSTALLERA SOLCELLER 

 

Bakgrund  

De senaste åren har det skett en snabb tillväxt av solceller. Kostanden har stadigt gått neråt 
Fördelen med solcellerna betalar tillbaks sig själva och för investeringarna Solceller skulle kunna 
producera en del av föreningens el och en livslängd på 30-40 år och skulle ge föreningen ett ökat skydd 
mot prissvängningar elpriset i framtiden. Skulle vi investera i solceller så elen som de produceras 
”köpas” av medlemmarna från föreningen istället från extern leverantör då föreningen har IMD.  

 

För att få en bättre uppfattning vad som behövs (om inte styrelsen redan gjort en plan), så som 
investeringar, hur lång tid det skulle ta innan de betalas sig själva och andra kostnader.  
Så är mitt förslag är att man skapar en grupp som får följande uppdrag som får följande uppdrag 
 

1) Vilka investeringar som krävs för att man ska kunna installera solceller.  
2) Vad skulle det kosta föreningen? 
3) Hur mycket underhåll de skulle kräva? 
4) Kontakta andra HSB-föreningar som inverterat solceller och ta reda på vad haft för erfarenheter 

och vad de har lärt sig 
5) Göra studie hur många kWh solceller skulle göra till föreningen 
6) Ta reda på hur lång tid det tar innan de betalar sig  
7) Lämna in vad de kommit fram till styrelsen och antingen de fattar ett beslut eller att man kallar 

till ett möte som få ta beslut på vad man ska göra.  
För att eventuellt kunna dra kostnaderna ytterligare skulle man kunna samverka med andra föreningar i 
Jarlaberg. 
Alternativt att styrelsen utreder om BRF uttern har förutsättningar att investera i solceller. 
 
Om man i dagsläget anser att det är för dyrt, så är mitt förslag att man lägger in i underhållsplanen vad 
som behöver göras på taken för att vi i framtiden ska kunna investera i solceller  
 

Länk till mera information från HSB 

https://www.hsb.se/nyheter-och-tips/kunskapsbank/solceller-till-bostadsrattsforeningen--steg-for-steg2/ 

 

 

 

 

Förslag till beslut 

https://www.hsb.se/nyheter-och-tips/kunskapsbank/solceller-till-bostadsrattsforeningen--steg-for-steg2/
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Jag föreslår föreningsstämman att besluta enligt förslaget. 

Nacka 2023-02-06 

Mikael Boklund     
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MOTION TILL BRF UTTERN 

FÖRENINGSSTÄMMA 2023  
 

 

MOTION OM ATT SKAPA EN TRÄDGÅRDSGRUPP 

 

Bakgrund  

För att en trevligare innegårdsmiljö på våra gårdar och få medlemmar att vara delaktiga i 

omhändertagandet av innergården. Man skulle behöva göra innergården mera trevligare och få 

medlemmarna delaktiga i den. 

Att skapa en trägårdsgrupp/kommitté som tar hand om innergården och vattnar, rensar rabatter och 
dylikt. Ge förslag på förnyelse av utemiljöns växtlighet och försöker ta till vara och underhålla det som 
redan växer. Plantera lökar och blommor, samt sköta om våra rabatter och vattna under varma vår- och 
sommardagar. 
Trädgårdsgruppen kan tex  samlas ca 4 gånger/år för att diskutera och då planera kortsiktigt och 
långsiktigt.  
Föreningen står för kostnader för växter och redskap till gruppen. 
Frågor och idéer som rör stora investeringar lämnas vidare till styrelsen för beslut 
Skulle man tycka att ska ligga på entreprenad.  
Så är mitt förslag att sätta upp ett antal pallkragar för medlemmar för ansvar att plantera blommor eller 
vad den önskar. 
 En trägårdsgrupp/kommitté skulle få medlemmar att lära känna varandra bättre och tror att man får en 
tryggare miljö om man känner varandra som man bor ibland. 
 Tträgårdsgrupp/kommitté skulle även hålla nere kostnaderna för trädgårdsskötsel för föreningen. 
Skulle det inte finnas några intresse för att skapa en grupp/kommitté på stämman, så tycker jag att 
styrelsen kan maila och/eller sätta upp lappar för att som det finns några intressanta som inte är med på 
stämman. 
 

 

Jag föreslår föreningsstämman att besluta enligt förslaget. 

Nacka 2023-02-21 

Mikael Boklund     

 

 

 

Förslag till beslut 
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MOTION TILL BRF UTTERN 

FÖRENINGSSTÄMMA DEN 2023  
 

 

FÖRSLAG OM ATT SKAPA FESTGRUPP 

 

Bakgrund  

Det har anordnats en gemensam aktivitet under förutom städdagarna, adventsfika. Det vore trevligt om vi 

kunde ha en grupp/kommitté som har hand att skapa pubkväll, adventsfika eller dylikt detta , för att få lite 

kontinuerligt och genom detta skapa en gemensamhet i föreningen.  

 

. 

 

 

Mitt förslag är att skapa festgrupp som göra 2-4 aktiviteter per år. Förslag om sammankallade Elisabeth 

Chuck, som är tillfrågad. 

 

 

Avsluta med: 

Jag föreslår föreningsstämman att besluta enligt förslaget. 

Nacka 2023-02-06 

 

 

Mikael Boklund  

 

 

Förslag till beslut 

 



Motion om att byta till energieffektiva fönster  
 
Då vi i dessa tider ska spara energi är ett effektivt sätt att byta ut fönstren i lägenheterna och då få 
ner energiförbrukningen i föreningen. 
 
Räkneexempel från vår lägenhet som är på 63 kvm. 
Har gjort följande antaganden om fönsterna.. 

• De nuvarande är från 1990. 

• Vi har fönster på 6 kvm. 
Skulle vi i våran lägenhet byta ut till energieffektiva fönster, så skulle vår lägenhet spara cirka 440 
kWh/år. 
Räknar man sen  att alla lägenheter har lika stora fönsteryta  som vår (vilket inte stämmer då den är 
en av de mindre) så skulle föreningen spara minst 440 x195=  86 000 kWh/år . 
Jag har använt följande hemsida för att räkna på vad vår lägenhet skulle spara  
https://www.energifonster.nu/sv/vad-kan-du-spara.aspx 
 
Mitt förslag till stämman är att skapa en fönstergrupp för att kunna ta fram ett bättre underlag än 
mina beräkningar. 
 
En fönstergrupp som skulle kunna få följande uppdrag  

1) Inventera hur beståndet av föreningens fönster ser ut. 
2) Utifrån inventeringen ta reda på vad  föreningen faktiskt skulle tjäna i kWh och kronor. 
3) När punkt 1 och 2 är klara ta fram  vad det skulle kosta för lägenhetsinnehavaren att byta ut 

till energieffektiva fönster. 
4) Om det fortfarande finns intresse att byta ut fönster inom föreningen , ta fram offerter med 

hjälp av styrelsen.  
 
 
 
 
 
 
………………………………………………….. 
 
Mikael Boklund 

https://www.energifonster.nu/sv/vad-kan-du-spara.aspx
Mikaels iPad
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Svar på motioner till stämman 2023.docx   

 Motion om solceller 
Styrelsens svar på motion som lämnats av Mikael Boklund, 2023-02-06 
Styrelsen via fastighetsgruppen har flera utredningar runt solpaneler i brf Uttern. Det 
är ett hett område men det är viktigt att man har främst ekonomin samt avkastning 
framför ögonen. På sommarhalvåret när solen skiner mycket och panelerna genererar 
mycket el är det också billigt att köpa el från nätet. På vinterhalvåret när det är mörkt 
genererar solpaneler inte så mycket el. Solpaneler är lönsamma när man förbrukar 
hela produktionen lokalt. 

I dagens läge är det möjligt att installera solpaneler endast på våra höghus.  
Styrelsen har utrett frågan 2017, 2019 och nu gör vi det igen.  
Alla offerter vi har fått innan 2020 visade att det inte var en bra affär. Vid den tiden 
var elen billig (under 35 öre/kWh).  
Under 2022 vi har tagit in flera offerter och dessa ser mer attraktivt ut i dagens läge 
med höga elpriser. Dock är det lång återbetalningstider för investeringarna enligt 
våra beräkningar. Entreprenörerna drar fördel av dagens priser på el för att driva upp 
installationskostnader medan de räknar med mindre återbetalningstid i sina kalkyler.  
Styrelsen har bestämt att avvakta ett tag tills elpriset stabiliseras och det är möjligt att 
göra mera relevanta kalkyler.  
Styrelsen håller fortfarande kontakt med entreprenörerna för att optimera sina 
offerter och anpassa installationen till en mer acceptabel installationskostnad. 
Ett alternativ är att installera solpaneler på gårdshusen. Vi har även här fått flera 
offerter (för solpaneler på tvättstuga + festlokaler). Återbetalningstiden är på runt 12-
15 år. Problemet med tvättstugorna är att man inte kan förbruka hela produktionen 
direkt (det tvättas inte så mycket när solen skiner) Det behövs dras nya kablar för att 
koppla solpanelerna till höghusens förbrukning. 
När det gäller radhusen så är solläget är riktig bra och solpanelerna kan producera 
mycket el, men det är åter problemet med att vi måste dra kablar till höghusen för att 
kunna förbruka vad vi producerar. Detta för att undvika dyra kostnader och 
komplikationer att sälja el till nätet.  Det andra stora problemet med radhustaken är 
att de behövs renoveras innan man kan installera solpaneler. Just nu det finns endast 
en tunn masonitskiva under takpannorna. 
Styrelsen kommer under alla omständigheter att utreda takrenovering av radhusen i 
samband med tilläggsisolering av vind och ev. andra lösningar för att spara energi  
(t. ex. modernare ventilation med frånluftvärmeåtervinning). 

Med detta anser styrelsen att motionen är besvarad. 
 

Motion om trädgårdsgrupp 
Styrelsens svar på motion som lämnats av Mikael Boklund, 2023-02-21 
Styrelsen har under de senaste åren haft vår trädgård på agendan. Vi har bjudit med 
medlemmar att delta vid trägårdsbesiktningen och vi har haft en inspirationskväll om 
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Styrelsen  2023-05-07 Svar på motioner 

Svar på motioner till stämman 2023.docx   

vår yttre miljö. I styrelsens arbete med att ta fram ett nytt markregelverk för 
uteplatser och skötsel av gårdarna finns även skötsel av våra ”gemensamma” 
trädgård.  
Styrelsen ser positivt på intentionen i motionen men det förutsätter att någon vill ta 
på sig ansvaret för arbetsgruppen och att gruppen representerar 
bostadsrättsföreningen i sin helhet. 

Styrelsen yrkar därför bifall till motionen. 
 

Motion om festgrupp 
Styrelsens svar på motion som lämnats av Mikael Boklund, 2023-02-06 
Från tid till annan har aktiviteter för medlemmarna i brf Uttern varit olika aktiva. 
Före pandemin försökte vi dra i gång ”PUB” kvällar med intressanta föredrag. Som 
alla ju vet så kom pandemin emellan och de flesta aktiviteter fick läggas på is. 
Projektet ”Extended Living Room” är ett projekt som dels skall skapa en annan typ 
av ”festlokal”, men också komma igång med ”PUB” kvällar, adventsafton och 
liknande aktiviteter igen. 
Styrelsen ser positivt på intentionen i motionen och ser gärna att det bildas en 
särskild festgrupp utanför styrelsen.  

Styrelsen yrkar därför bifall till motionen. 
 

Motion om fönster 
Styrelsens svar på motion som lämnats av Mikael Boklund, 2023-02-01 
2021 gav styrelsen ett uppdrag till en extern konsult att utvärdera statusen på 
föreningens fönster. Utredningen konstaterade att föreningens fönster var i gott skick 
och att någon omedelbar insats inte var nödvändig. 

Att byta fönster i förening är en affär på uppskattningsvis mellan 10 - 15 000 000 kr. 
Det nyckeltal som används för energisparande av nya fönster är 3 % av 
värmeförbrukningen. Kostnaden för föreningsvärme var 2022 ca 1 574 000 kr och 3 
% av den kostnaden är ca 47 000 kr att tjäna om året vilket inte betalar den 
investering som krävs. Det är således inte motiverat med ett fönsterbyte med 
energieffektivisering som skäl, men kanske av andra skäl inom en 10-årsperiod. 

Styrelsen yrkar därför avslag av motionen 


